MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS BELARUSIAN STATE UNIVERSITY FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS Department of International Law

Annotation to the master's thesis

INHERITANCE OF CORPORATE RIGHTS IN THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA AND THE REPUBLIC OF BELARUS

Zhang Jingyuan

Scientific supervisor M.P. Korotkevich

ANNOTATION

- **1.The size of the thesis:** 58 pages, 4 chapter, 53 sources.
- **2.Key words**: inheritance of corporate rights; inheritance estate; shares of stock; share in the statutory fund; joint-stock company; company with subsidiary liability; limited liability company; corporations.

3. The content of the work

The object of the work is the legal relations arising from the inheritance of corporate rights in the People's Republic of China and the Republic of Belarus, with the subject focusing on the theoretical foundations, legal regulations, and practical applications of such inheritance.

The subject: Chinese law, Belarusian law, inheritance of corporate rights.

The purpose of this research is to study of the legislation of two countries regulating the inheritance of corporate rights and provide evidence-based proposals on potential issues that may arise in the context of international mergers and acquisitions.

Research methods are analysis, synthesis, induction, deduction, analogy, generalization, comparative-legal.

The results obtained and their novelty. The Thesis studies the corporate rights inheritance systems of China and Belarus, points out the institutional differences and practical problems in cross-border situations, and suggests three practical ways to solve them: improving relevant rules, innovating procedures, and optimizing corporate governance. The author also comes up with new ideas like setting up a "transnational inheritance electronic authentication platform" and drafting international model clauses, which help balance the protection of property rights and the autonomy of commercial entities.

Reliability of materials and results of the master's thesis. Materials and results of the Master's thesis were prepared and formulated independently by the author

Area of possible practical application. The results obtained during the research process can be used to improve the legislation of China and Belarus, can play a role in law enforcement activities, particularly in the field of consumer protection, and can also serve as a basis for further scientific research, studying transaction regulation as the foundation of commercial activities.

АННОТАЦИЯ

- **1.** Структура и содержание магистерской диссертации: 58 страницы, 4 главы, 53 источник.
- **2. Ключевые слова:** наследование корпоративных прав; наследственное имущество; акции; доля в уставном капитале; акционерное общество; общество с субсидиарной ответственностью; общество с ограниченной ответственностью; корпорации.

3. 3. Содержание работы

Объектом работы являются правовые отношения, возникающие в связи с наследованием корпоративных прав в Китайской Народной Республике и Республике Беларусь, при этом предметом исследования являются теоретические основы, правовые нормы и практическое применение такого наследования.

Предмет исследования - Китайское право, белорусское право, наследование корпоративных прав.

Цель данного исследования - заключается в изучении законодательства двух стран, регулирующего наследование корпоративных прав, и подготовке научно обоснованных предложений по потенциальным вопросам, которые могут возникнуть в контексте международных слияний и поглощений.

Методы исследования - это анализ, синтез, индукция, дедукция, аналогия, обобщение, сравнительно-правовой подход.

Полученные результаты и их новизна. В диссертации исследуются системы наследования корпоративных прав в Китае и Беларуси, указываются институциональные различия и практические проблемы в трансграничных ситуациях, а также предлагаются три практических пути их решения: совершенствование соответствующих правил, внедрение инноваций в процедуры и оптимизация корпоративного управления. Автор также выдвигает новые идеи, такие как создание "транснациональной платформы электронной аутентификации наследования" и разработка международных типовых положений, которые помогают сбалансировать защиту прав собственности и автономию коммерческих организаций.

Достоверность материалов и результатов магистерской диссертации. Материалы и результаты магистерской диссертации подготовлены и сформулированы автором самостоятельно.

Область возможного практического применения. Результаты, полученные В исследования, ΜΟΓΥΤ быть использованы ходе совершенствования законодательства Китая и Беларуси, могут сыграть важную роль в правоохранительной деятельности, особенно в области защиты прав потребителей, а также могут послужить основой для дальнейших научных исследований, посвященных изучению регулирования транзакций как основы коммерческой деятельности.